
Protokół Nr 2/2014 
z odbytego posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa… 

 w dniu 24 czerwca  2014r. o godz. 8.00 
 
 
Obecni:                                                             Nieobecny usprawiedliwiony: 
                                                
1.Marek Radzik                                                1.Józef Olesek 
2.Jarosław Dudzis     
 
Przewodniczący Komisji Marek Radzik po powitaniu wszystkich obecnych , 
przedstawił następujący porządek posiedzenia: 
                

1. Ocena realizacji przestrzegania Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Rzepin, miejsca składowania odpadów, 
skuteczność pobierania opłat za wywóz śmieci oraz zaległości za okres 
01.07.2013 r. do 30.05.2014 r. 

2. Gospodarka wodna w gminie Rzepin – podjęte działania mające na 
celu wyeliminowanie występujących podtopień po opadach 
atmosferycznych. 

3. Analiza problemów związanych z odprowadzeniem wód opadowych 
w mieście oraz gminie. 

4. Analiza spraw związanych z bezpieczeństwem podczas wypoczynku 
letniego (plaże, kąpieliska) oraz użytkowania placów zabaw na 
terenie Gminy Rzepin. 

5. Informacja Burmistrza z podj ętych działań w celu zapewnienia 
podstawowej opieki zdrowotnej dla mieszkańców Gminy 
korzystających z Ośrodka Zdrowia w Kowalowie. 

6. Opiniowanie materiałów na sesję. 
7. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1.  Ocena realizacji przestrzegania Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Rzepin, miejsca składowania odpadów, 
skuteczność pobierania opłat za wywóz śmieci oraz zaległości za okres 
01.07.2013 r. do 30.05.2014 r. 
 

Przewodniczący Marek Radzik zapytał czy przez okres funkcjonowania firmy, 
która wywoziła śmieci były jakieś problemy? Dalej Przewodniczący zapytał o 
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przetarg na wywóz nieczystość, na jaki okres będzie zawarta umowa, oraz jak 
wygląda sprawa budowy kolektora w Kowalowie? 

Pan Moskalski poinformował, że w momencie  wejścia w życie zmiany  do 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, gmina Rzepin podjęła 
wiele czynności i wiele uchwał określające między innymi stawki za wywóz 
nieczystości i sposób postępowania z odpadami. 

Pierwszy i drugi przetarg na wywóz  nieczystości wygrał Zakład Usług 
Komunalnych z Sulęcina. 

Na początku największe problemy były z wyposażeniem nieruchomości w 
pojemniki na odpady na chwilę obecną tego problemu już nie ma. 

Na terenie gminy został wyznaczony Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 
Komunalnych, który mieści się przy Sienkiewicza 20.  

Pan Moskalski dodaje, że systemem tym objęte są tylko nieruchomości 
zamieszkałe. 

Ponadto Pan Moskalski poinformował, że w sprawozdaniu za rok 2013 z 
gospodarki odpadami  na terenie Gminy Rzepin są dwa wskaźniki obligujące 
gminę do wykonania. Pierwszy wskaźnik to jest zmniejszenie masy ulegającej 
biodegradacji przekazywanej na składowiska. Ustawowo było nie więcej niż 
50% Gmina Rzepin osiągnęła 48,4%, drugi wskaźnik,  jest to ilość odpadów 
selektywnie zebranych i ten wskaźnik na rok 2013 określony był ustawowo, 
jako 12% ogólnej ilości masy odebranych odpadów przekazywanych na 
składowiska. Gmina Rzepin miała wskaźnik 25,09%, poza tym Gmina nie jest 
zobowiązana do płacenia kar za przekroczenie tych dwóch wskaźników. Każde 
przedsiębiorstwo przedkłada sprawozdanie kwartalne i na podstawie tych 
sprawozdań robi się sprawozdanie roczne gdzie jest wykazy każdy odpad, w jak 
sposób został zebrany i zagospodarowany. W roku 2012 było zebranych ok. 2 
tys. ton odpadów w całej gminie, a w 2013r. - 2370 ton. Przedsiębiorstwo, które 
odbiera odpady, czyli Zakład Usług Komunalnych z Sulęcina przekazuje dalej te 
odpady do   Regionalnych Instalacji Przetwarzania odpadów Komunalnych w 
Kunowicach lub w Długoszynie. 

Nadto Pan Moskalski poinformował, że dużo odpadów z bieżących remontów 
oraz  zużyte meble itp. zostały przekazane do PSZOK-u. 
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Przewodniczący Radzik poinformował, że jako pracownik Nadleśnictwa 
zajmujący się ochroną środowiska   zauważa, że jeżeli chodzi o wywóz śmieci z 
terenów leśnych  tendencja jest lekko spadkowa  za pierwsze półrocze 2014r. Z 
terenów leśnych wywieziono ok. 50 ton śmieci, maksymalnie w roku wywozi 
się ok. 120 ton. 

Dalej Przewodniczący Radzik zapytał czy są ludzie, którzy w ogóle nie płacą za 
wywóz nieczystości i jak gmina zamierza ściągać te zaległości? 

Pani Skarbnik poinformowała, że opłata jest tylko od nieruchomości 
zamieszkałych. Jest dużo rodzin, które korzystają z opieki społecznej  one nie 
płacą. Ogólna kwota zaległości od 1lipca 2013 roku do 31 maja 2014r.  to 
63 530,80 zł ogólny przypis na  rok 2014  to 900 tys. zł. 

Przewodniczący  Radzik zapytał, czy należałoby wykazywać w zaległościach 
zaległości osób, które korzystają z opieki społecznej i jaki czas musi upłynąć 
żeby umorzyć te zaległości ? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że musi to wykazać w zaległościach. Ogólnie nie 
jest źle z płatnościami - dodała ,  dwa razy w roku wysyłane są upomnienia i 
wtedy sporo osób uzupełnia  te kwoty. Później będą zajmowane konta, 
ponieważ teraz Burmistrz jest organem egzekucyjnym, jeżeli chodzi o opłaty za 
wywóz nieczystości, łatwiej jest z osobami, które pracują natomiast  , problem 
będzie z tymi, co nie pracują-powiedziała Pani Skarbnik. 

Ad.2. Gospodarka wodna w gminie Rzepin – podjęte działania mające na 
celu wyeliminowanie występujących podtopień po opadach 
atmosferycznych. 
Ad.3. Analiza problemów związanych z odprowadzeniem wód opadowych 
w mieście oraz gminie. 
W związku  z tym , że punkt 2 i 3 są ze sobą powiązane , przewodniczący 
komisji zarządził, by te dwa punkty omówić jednocześnie.  

 
Przewodniczący Radzik poinformował, że od lat istnieje problem na ul. Walki 
Młodych, w związku z czym pytał, czy nie można udrożnić studzienek, 
ponieważ nie odbierają one wód opadowych, czy ktoś się starał ustalić, dlaczego 
nie odbierają one wody ? 
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Burmistrz odpowiedział, że są w Rzepinie stałe punkty gdzie po dużych opadach 
atmosferycznych widoczny jest brak odbioru wody z dróg i chodników, takie 
punkty są przy ul Boh. Radzieckich, Walki Młodych, Wojska Polskiego koło 
restauracji Mak. 
Zostały podjęte działania, jeżeli chodzi o punkt przy  ul. Walki Młodych tam 
brak możliwości odbioru jest spowodowany przez małe średnice rur, które były 
wbudowane dawno temu, dlatego zostało zlecone dla PWK Eko, żeby 
zwiększyć średnice rur do 300 mm i ustawić kilka zbiorczych studzienek- do 15 
lipca ma to być wykonane. Jeżeli chodzi o punkt na Boh. Radzieckich został tam 
poszerzony wlot i odtworzony rów melioracyjny. 
Został do zrobienia punkt przy Wojska Polskiego, gdzie są podwójne kraty i 
przez to po opadach następują większe zlewiska, bo są przez liście zapychane, 
ale w tym punkcie po jakimś czasie woda schodzi i nic innego w tym miejscu 
nie da się zrobić – powiedział Burmistrz. 
Dalej burmistrz informował, że oprócz tego wykonywane są prace związane z 
odtworzeniem rowów melioracyjnych na ul. Zapłocie. 
 
Radny Jarosław Dudzis zaproponował, aby wyznaczyć jakąś ekipę żeby, co 
miesiąc wyczyściła te kratki  z liści. 
 
Burmistrz poinformował, że zwróci na to uwagę firmie sprzątającej.  
 
Pan Moskalski dodał, że punkty odbioru wody mają swoje ujścia do rzeki Ilanki 
bądź też do rowów melioracji szczegółowej , główna zlewnia jest przy ul. Boh. 
Radzieckich gdzie spływają wody z ul. Słowackiego, Ośniańskiej, Słubickiej, 
Dworcowej i dalej odprowadzane rowem melioracji szczegółowej. Rów od ul. 
Boh. Radzieckich ,aż do rzeki Ilanki został odbudowany. 
Odbudowany został również rów odbierający wodę z ul. Walki Młodych, 
Lipowej i Bocznej. Został jeszcze do zrobienia część rowu przy ul. Kilińskiego 
od strony Ogrodowej i Łąkowej. W Lubiechni Wielkiej zostało zrobione 550m 
rowu odprowadzającego wody, 3 zbiorniki gromadzące nadmiar wód zostały 
również odbudowane. W miejscowości Serbów został wybudowany rurociąg ok. 
400 m odprowadzający nadmiar wód i taka sama sytuacja miała miejsce również 
w Sułowie. W Kowalowie został odbudowany i ogrodzony  zbiornik wodny, 
został udrożniony odpływ z tego zbiornika. Burmistrz rozwiązał wszelkie 
umowy dzierżawy tego zbiornika do celów hodowli ryb.   
W Gajcu również zbiornik został powiększony. W Radowie był już wcześniej  
zbiornik zrobiony, w tej chwili następuje bieżąca konserwacja. W związku  z 
czym gmina stara się w miarę możliwości wyasygnować jak największą kwotę 
na ten cel, ale niestety nie da się wszystkiego naraz wykonać-dodaje Pan 
Moskalski.  
Ponadto w tym miesiącu będzie dostarczona cała dokumentacja na uregulowanie 
gospodarki wodnej w części  Lubiechni Wielkiej.  
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Burmistrz Skałuba  w kwestii uzupełnienia poinformował, że należy zwrócić 
uwagę na elementy , które poprawiają sytuację związaną z podtopieniami , 
niemniej jednak nie wszystko gmina jest w stanie wykonać sama , z uwagi na to, 
że część ulic jest pod Zarządem Dróg Wojewódzkich i  Powiatowych.   
 
Ponadto  ważnym elementem, który ma wpływ na powstawanie zlewisk wody 
to, że  w poprzednich latach były asfaltowane ulice  i bez wstawiania 
rurociągów burzowych celem odprowadzenia wody, w związku  z czym  woda  
spływa  na dolną część miasta,  tym niemniej wszystko jest monitorowane i w 
miarę możliwości poprawiane- dodaje burmistrz.  
 
Ad.4.Analiza spraw związanych z bezpieczeństwem podczas wypoczynku 
letniego (plaże, kąpieliska) oraz użytkowania placów zabaw na terenie 
Gminy Rzepin. 

Przewodniczący Radzik zapytał, od kiedy będzie czynne kąpielisko i do kiedy, 
czy będzie ratownik? Czy sanepid badał wodę? 

Pani Janicka poinformowała, że zapewniona jest obsługa dwóch ratowników, bo 
takie są wymagania, został dokupiony brakujący sprzęt ratowniczy, 
wyposażenie apteczki, została podwyższona wieżyczka dla ratownika. Teren jest 
wykoszony, posprzątany nie jest jeszcze tylko bronowana plaża,  będzie to 
zrobione w czwartek.  

Ponadto Pani Janicka dodała, że kąpielisko będzie dostępne od 1 lipca do końca 
sierpnia. 17 czerwca zgodnie z harmonogramem ustalonym przez Sanepid był 
wykonany pobór wody i czekamy na wynik badania. 

Ad.5. Informacja Burmistrza z podjętych działań w celu zapewnienia 
podstawowej opieki zdrowotnej dla mieszkańców Gminy korzystających z 
Ośrodka Zdrowia w Kowalowie. 

Przewodniczący Radzik poinformował, że były zapewnienia burmistrza , że 
Ośrodek Zdrowia w Kowalowie będzie funkcjonował i jak do tej pory 
funkcjonuje raz w tygodniu. Apteka została otwarta zgodnie z oczekiwaniami 
mieszkańców, a w dniu otwarcia apteki pojawił się nowy problem z Ośrodkiem 
Zdrowia, dot. braku lekarzy. 

Radny Radzik powiedział, że Pan Burmistrz obiecał, że Ośrodek będzie 
wyremontowany będą wymienione okna, poza  wyremontowanym gabinetem 
zabiegowym,  nic więcej nie zostało zrobione, żeby ośrodek mógł 
funkcjonować, a gmina też powinna dać coś od siebie-dodał. 
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W związku  z czym Wiceburmistrz Skwarek poinformował, że jeżeli chodzi o 
Ośrodek Zdrowia to, większe remonty wykonuje gmina, natomiast te mniejsze 
należą w gestii dzierżawcy. Cena za dzierżawę ośrodka jest bardzo niska. W 
ostatnim czasie wystąpił problem, bo firma zgłosiła, że rezygnuje z prowadzenia 
działalności, w związku z czym  burmistrz prowadził rozmowy z innymi 
podmiotami zainteresowanymi i wtedy ten podmiot, który prowadził działalność 
zgłosił, że jednak zostaje. 

Burmistrz przystał na to- powiedział Wiceburmistrz Skwarek  pod warunkiem, 
że firma będzie realizowała wszystkie swoje zadania, zgodnie z wszystkimi 
normami tak ,żeby zabezpieczyć opiekę zdrowotną mieszkańcom Kowalowa. 
Okazało się jednak , że lekarz przyjmuje w niepełnym wymiarze czasu. 
Zastępca burmistrza dodał, że osobiście rozmawiał z Panem Śliwi ńskim, który 
zapewniał, że jest to tylko sytuacja czasowa, jednak na dzień dzisiejszy nie 
zostały te sprawy uregulowane, w związku z tym będą podejmowane kolejne  
rozmowy w celu wyjaśnienia tej sytuacji i ewentualnie będą prowadzone 
rozmowy z innymi firmami, które są bądź będą zainteresowane prowadzeniem 
takiej działalności. 

Burmistrz poinformował, że trzeba zwrócić uwagę, że nowa firma, która będzie 
chciała wejść, to może być to dopiero na początku przyszłego roku, ponieważ 
firma ta jest zobligowana podpisaniem kontraktu z NFZ. Burmistrz dodał, że 
będzie podjęta próba nakłonienia obecnej firmy do zwiększenia zakresu usług, 
tak jak  było  obiecane. 

Nadto Burmistrz poinformował, że w tej sprawie wpłynął do niego protest 
podpisany przez wszystkich sołtysów i reprezentantów sołectw, zostanie 
zorganizowane spotkanie, na które zostaną zaproszeni radni i sołtysi, żeby tę 
sprawę wyjaśnić.  

Przewodniczący Radzik przypomniał, że burmistrz obiecał wymianę okien w 
tym ośrodku, a mija trzeci czy czwarty rok i nie zostało to zrobione, a 
należałoby to zrobić nawet kosztem innych inwestycji. 

Burmistrz dodał, że jeżeli było to obiecane to nie widzi problemu ,żeby to 
zrobić. 

Zastępca burmistrza dodał, że nie było zgłoszenia żadnego problemu z oknami 
od firmy, która wynajmuje ten ośrodek, ale jeżeli radny zgłasza ten problem to 
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zostanie to sprawdzone i jeżeli będzie taka potrzeba to zostaną podjęte stosowne 
działania. 

Ponadto Przewodniczący Radzik prosił, aby ośrodek był czynny codziennie rano 
i popołudniu, bo takie są potrzeby mieszkańców. 

Ad.6. Opiniowanie materiałów na sesję. 

Przewodniczący Radzik poinformował, że radni zapoznali się z projektami 
uchwał na innych komisjach, w związku  z czym na tym posiedzeniu komisja 
nie będzie zajmowała się opiniowaniem projektów uchwał. 

Ad.7. Sprawy bieżące.  

Przewodniczący Radzik poinformował, że radni otrzymali pismo od 
mieszkańców ul. Jagodowej dot. zabezpieczenia kwoty na remont tej drogi w 
budżecie na 2015r. 

Zastępca burmistrza wyjaśnił, że remont tej drogi zostanie wpisany do projektu  
budżetu na 2015 r. , a następnie przedstawiony radnym do akceptacji. 

Następnie Pani E. Pych poinformowała, że zgodnie z wcześniejszą obietnicą 
chciałaby przedstawić, jakie będą dochody dla gminy za korzystanie z 
przystanków autobusowych i tak po przeliczeniu ilości zatrzymań razy 0,05 zł. - 
roczny wpływ do budżetu gminy to ok. 1200 zł., a więc raz na 5 lat, gmina 
będzie mogła z tych pieniędzy wymienić wiatę przystankową. 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Protokołowała:                                                        Przewodniczył: 
 

M.Szewczyńska                                               Przewodniczący Komisji 
                                                                          Bezpieczeństwa Publicznego… 
  

                                                            (-) Marek Radzik 

  

 


